
 

Protokół Nr LII/14 

z Uroczystej Sesji Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

z dnia 3 maja 2014 r., godz. 16.00-18.00 
 

Miejsce obrad – Sala Teatralna Międzynarodowego Domu Kultury w Międzyzdrojach 

 

1. Otwarcie  LII uroczystej  Sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

Obrady LII uroczystej Sesji Rady Miejskiej otworzył Przewodniczący RM Jan Magda, 

witając zaproszonych gości i stwierdzając na podstawie listy obecności wymagane quorum.  

Nieobecny na posiedzeniu radny Andrzej Kościukiewicz i Adam Jakubowski. Lista obecności 

radnych i zaproszonych gości stanowi zał. nr 1 i 2 do protokołu.  

 

2. Przedstawienie  porządku obrad. 

 

Porządek został przyjęty bez zmian i stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

 

3. Upamiętnienie 223 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja – wykład prof. dr 

hab. Kazimierza Kozłowskiego ,,Konstytucje w historii Polski”. 

 

Głos zabrał prof. dr hab. Kazimierz Kozłowski, który zaprezentował zebranym prelekcje w 

tematyce „Konstytucje w historii Polski”. Pan Profesor przedstawił zebranym zarys 

historyczny począwszy od uzyskania praw kardynalnych, po konstytucję Księstwa 

Warszawskiego, Królestwa Polskiego do obecnie obowiązującej Konstytucji. Wykład był 

poprzedzony przedstawieniem map w okresach powstawania konstytucji.  

 

4. Podziękowanie dla  Ireneusza Lewickiego Dyrektora Wolińskiego Parku 

Narodowego w Międzyzdrojach za wieloletnią współpracę z Gminą 

Międzyzdroje. 

a) wystąpienie burmistrza, radnych i gości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Magda podziękował Panu Ireneuszowi Lewickiemu za 

wieloletnią współpracę Wolińskiego Parku Narodowego z Gminą Międzyzdroje, która trwała 

24 lata, bo przez tyle czasu Dyrektorem WPN był Pan Lewicki. Dzięki otoczeniu 

Wolińskiego Parku Narodowego do Gminy przyjeżdża wielu turystów, bo park zachęca do 

aktywnej formy wypoczynku i zawsze był otwarty na współpracę z samorządem.  

Zastępcą Burmistrza Pani Katarzyna Kutereba-Gnitecką wręczyła Panu Lewickiemu 

upominkowy grawerton, dziękując tym samym za tą wieloletnią współpracę i wkład włożony 

w to, żeby ta współpraca układała się pomyślnie.  

 

Głos zabrał Pan Ireneusz Lewicki, który podziękował za zrozumienie spraw 

związanych z ochroną przyrody i działaniami WPN w tym kierunku. Padły podziękowania za 

wieloletnią współpracę z samorządem, za kompromisy, które powstawały przez tyle lat, aby 

oba podmioty mogły ze sobą dobrze współpracować.  

 Podziękowanie złożył Pan prof. Kazimierz Kozłowski, który stwierdził, że przez tyle 

czasu Pan Lewicki służył miastu z dużą gorliwością.        

 

 



5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Jana Pawła II”. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda wyjaśnił, że po rozmowach z Księdzem Prałatem i 

pozytywnym zaopiniowaniem przez radnych złożonych propozycji dot. nadania nazwy ulicy 

imieniem Jana Pawła II i placu Stefana kardynała Wyszyńskiego, przygotowano dwa projekty 

uchwał. 

Przewodniczący oddał głos Księdzu Prałatowi Marianowi Wiettlibowi, który 

podziękował i pogratulował radnym i Burmistrzowi za podjęcie inicjatywy w tych tematach. 

Ksiądz Prałat ma nadzieję, że tą uliczką będą chodzić wszyscy, bo ona wprowadza na Aleję 

Gwiazd, czyli samych wybitnych ludzi. W kwestii formalnej Ksiądz Prałat wyjaśnił, dlaczego 

nazwa kardynał znajduje się pomiędzy imieniem a nazwiskiem. Taka jest tradycja kościoła w 

tej materii. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr LII/515/14 i stanowi zał. nr 4 i 5 do protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Placu Stefana kardynała 

Wyszyńskiego”. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr LII/516/14 i stanowi zał. nr 6 i 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy, 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

7.  Nadanie tytułu ,,Honorowy Obywatel Międzyzdrojów”. 

 a)  laudacja; 

 

Przewodniczący RM Jan Magda wyjaśnił, że wniosek o przyznanie tytułu ,,Honorowy 

Obywatel Międzyzdrojów” złożył Międzyzdrojski Klub Biznesu. W dniu 9 kwietnia 2014 r. 

Honorowa Kapituła pozytywnie zaopiniowała złożony wniosek, który został przedłożony 

radnym na sesji w dniu 29.04.2014 r. Radni również pozytywnie zaakceptowali złożony 

wniosek. Przewodniczący odczytał laudację, która stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

                  b) wręczenie tytułu; 

c)  wystąpienie burmistrza, radnych i gości. 

 

Z powodów zawodowych Pan Andrzej Person nie mógł być obecny na uroczystej sesji, ale 

przysłał materiał filmowy, który został odtworzony. W krótkim materiale Pan Person dziękuje 

radnym za przyznanie mu tytułu. Podziękowania zostały również przekazane 

Międzyzdrojskiemu Klubowi Biznesu, który wystąpił z wnioskiem o uhonorowanie Pana 

Persona tytułem ,,Honorowy Obywatel Międzyzdrojów”. Pan Person obiecał, że będzie 

dumnie spełniał rolę ambasadora Międzyzdrojów zarówno w kraju jak i zagranicą. 

             

8. Nadanie tytułu ,,Zasłużony dla Międzyzdrojów”. 

      a)  laudacja; 

 



Przewodniczący RM Jan Magda poinformował, że wniosek o przyznanie pośmiertnie tytułu 

,,Zasłużony dla Międzyzdrojów” złożył klub PTTK. Po uzyskaniu dodatkowych informacji, 

Honorowa Kapituła pozytywnie zaopiniowała wniosek, co później uczynili radni na Sesji w 

dniu 28 listopada 2013 r. Przewodniczący odczytał laudację, która stanowi zał. nr 9 do 

protokołu. 

 

      b) wręczenie tytułu.  

      c) wystąpienie burmistrza, radnych i gości. 

 

Przewodniczący Rady wraz  z Zastępcą Burmistrza Panią Katarzyną Kutereba-Gnitecką 

wręczyli pamiątkowy  rawer ton bratankowi Pana Alfreda Trost Panu Reinhard v. 

Hirscheydt, który zabierając głos podziękował wszystkim za uhonorowania swojego wujka. 

Pan Reinhard v. Hirscheydt w paru słowach przypomniał życiorys Pana Alfreda Trost, 

zaznaczając, że to co robił jego wujek było nie tylko powołaniem w związku z 

wykonywaniem zawodu lekarza, ale płynęło z potrzeby pomocy innym ludziom w tych jakże 

powojennych czasach. 

 

9. Podziękowanie dla Pani Marianny Kargul za twórczość poetycką (wydanie 

tomiku swojej poezji). 

a) wystąpienie burmistrza, radnych i gości. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda złożył podziękowania Pani Mariannie Kargul za twórczość 

poetycką, która doprowadziła do wydania własnego tomiku poezji. Złożone podziękowania 

kieruje się również w stronę innych międzyzdrojskich twórców.   

 

Pani Marianna Kargul podziękowała za zauważenie jej twórczości, informując, że jest to dla 

niej zaszczyt przyjmując podziękowania od tak szacownego grona. 

 

10. Zakończenie  uroczystej Sesji  Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda zakończył obrady LII uroczystej Sesji. 

 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska  

Prowadzący obrady 

Jan Magda 


